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Het einde van het euthanasieproces luidt meteen het begin in van een
nieuwe politieke discussie over de verduidelijking, aanpassing én
uitbreiding van de euthanasiewet.

Het euthanasieproces is afgelopen, maar de naschokken blijven voelbaar, niet in het
minst in de politiek. Daar beseffen alle politieke partijen dat de huidige
euthanasiewet, die dateert van 2002, geen al te beste beurt heeft gemaakt. ‘Dit proces
toonde aan dat brolwerk in wetgeving een stevige impact kan hebben op de mensen’,
zegt SP.A-voorzitter Conner Rousseau. ‘Als het parlement zichzelf serieus neemt,
maakt het hier snel werk van zodat dit niet meer gebeurt.’

Dat de huidige euthanasiewet verduidelijkt moet worden, daar is iedere partij
intussen van overtuigd. Maar wat er precies aangepast moet worden en hoe dat moet
gebeuren, belooft opnieuw te leiden tot stevige politieke discussie. Of het parlement
daar in volle regeringsonderhandelingen nog ver mee springt, lijkt afgaande op de
eerste reacties twijfelachtig.

‘Politieke onwil’

‘Iedereen is meester over zijn eigen leven’, zei Gwendolyn Rutten vanmorgen. Foto: Open VLD
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Zowel de N-VA en CD&V pleit al langer voor een grondige evaluatie van de huidige
wetgeving. Beide partijen dringen nu opnieuw aan op stevige aanpassingen in de wet.
Zo heeft Kamerlid Els Van Hoof (CD&V) het in haar reactie over een ‘onduidelijke,
onzorgvuldige en subjectieve wet’ als het gaat over euthanasie bij psychisch lijden.
Ook CD&V-vicepremier Koen Geens, die afgelopen weekend al aandrong op een
betere omschrijving van het begrip ‘psychisch ondraaglijk lijden’, benadrukte dat
vanmorgen opnieuw bij aanvang van de ministerraad. CD&V wil daarbij zowel de
voorwaarden voor euthanasie als de sancties voor wie de wet niet volgt, beter
definiëren. De partij neemt ook de werking van de Federale Controlecommissie
Euthanasie onder vuur. ‘De controle werkt niet, en het is niet goed dat die commissie
door de politiek is samengesteld’, zegt Van Hoof.

De N-VA houdt zich van haar kant opvallend gedeisd rond het euthanasieproces,
maar de woordvoerder van de N-VA-kamerfractie benadrukt dat het proces ‘het
gevolg is geweest van de politieke onwil om deze belangrijke wet grondig te
evalueren’. De N-VA benadrukt dat ze al lang vragende partij zijn voor een evaluatie
‘zodat ook andere tekortkomingen en hiaten in de wet aangepakt kunnen worden’.

Uitbreiden
Dat laatste antwoord is bijzonder flou en net dàt leidt tot onrust bij de liberalen. ‘De
wet mag niet teruggedraaid mag worden’, benadrukte Open VLD-vicepremier
Alexander De Croo vanmorgen op het VRT-journaal. ‘Wel moet er een betere
omkadering komen voor de mensen die daarmee moeten omgaan, zoals de artsen, het
verzorgend personeel of familieleden.’

Ook Open VLD-voorzitter Gwendolyn Rutten geeft na het proces aan dat het ‘gezond’
is om de huidige wetgeving tegen het licht te houden. ‘Er zijn nu veel vragen vanuit de
medische wereld en we moeten meer duidelijkheid creëren’, zei ze vanmorgen op
Radio 1. Maar tegelijk staat ze daarbij al op de rem. ‘Die verduidelijking moet niet per
se via de wetgeving. Ik wil niet dat sommigen dit aangrijpen om nieuwe drempels te
bouwen en de mogelijkheden in te perken. Elke mens heeft recht op zelfbeschikking,
iedereen is meester over zijn eigen leven. En ik ga daar persoonlijk ver in.’

Ook SP.A-voorzitter Rousseau waarschuwt daarvoor. ‘De wet mag op geen enkele
manier de rechten van het individu beperken. Er moet wel duidelijkheid komen over
de strafmaat als één van de artsen zich niet aan de wet houdt.’



De paarse as blijft daarbij op dezelfde lijn. Meer zelfs, zowel SP.A als Open VLD
benadrukt dat ze stappen willen zetten in de uitbreiding van de euthanasiewet. Open
VLD diende eind november al een wetsvoorstel in om ook mensen met dementie
recht te geven op euthanasie. ‘Ook zij moeten kunnen beslissen om waardig te
sterven’, benadrukt Rutten. ‘We moeten daar in alle rust over praten.’ Van dat laatste
lijkt in het licht van de federale onderhandelingen voorlopig niet veel in huis te
komen.


